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تساهل و کاغذبازی ادارات ناظر بر چگونگی مدیریت پساب 
پرتوزا واحدهای ید در گلستان موجب گلایه مندی ساکنان 
پیرامونــی از تبعات مخــرب این ترک فعل شــده و آن ها 
خواستار رســیدگی عاجل هستند.به گزارش مهر، هر چند 
استان گلســتان در ذهن هر ایرانی به یک استان سرسبز و 
مملو از جنگل و درختان سر به فلک کشیده نقش بسته اما 
واقعیت آن است حدود نیمی از این استان را مراتع دشتی و 
اراضی لم یزرع و بیابان تشکیل داده که البته همین مناطق 
بی آب و علف در شمال گلستان از الطاف و مواهب الهی بی 

نصیب نیستند و یکی از این مواهب »ید« است.
حدود ۱۴ سال پیش و پس از چند سال بررسی و اکتشاف 
اولیه، فعالیت اولین واحد بهره برداری و اســتحصال عنصر 
یــد از اعماق چند هزار متری زمین در شــمال آق قلا آغاز 
شد.اشــتغال چند صد نفر بومی منطقــه در بحبوحه فقر 
کارآفرینی و کمک به صــادرات غیرنفتی از جمله مباحثی 
بود که به عنوان ثمره مشهود واحدهای ید در گلستان هویدا 
شــد.اما بدقولی مالکان واحدهای استحصال ید در مدیریت 
پســاب تولیدی، کم کاری نهادهای ناظــر به ویژه محیط 
زیســت و انتشار برخی اســناد مبنی بر پرتوزا بودن پساب 
تولیدی توسط سازمان انرژی اتمی سبب شد تا صنعت ید 
گلستان در سالیان گذشته بارها در کانون خبری رسانه های 

کشور قرار بگیرد.
با وجود گذشــت سال ها از آغاز اســتحصال ید و مطالعات 
مختلف انجام شــده، عملیات اجرایــی مطمئنی مبنی بر 
مدیریت پســاب اتفاق نیفتاده است. هدایت پساب به یکی 
از تالاب های طبیعی منطقه در سکوت کامل خبری، خرید 
تجهیزات بــرای کاهش مواد خطرناک و آلاینده و یا تزریق 
پساب به اعماق چاه از جمله راهکارهای بود که طی سالیان 
اخیر برای کاهش اثرات مخرب این صنعت ترسیم شده اما 

هرگز به صورت کامل اجرایی نشده است.
روند کنترل پســاب به صورت »کج دار و مریز« و با چشم 
پوشی مطلق محیط زیســت ادامه داشت تا اینکه در سال 
۱۳۹۹ یکی از دایک های نگهدارنده پساب پرتوزا ید شکسته 
شــد. پسابی که به گزارش رسمی ســازمان انرژی اتمی به 
باریوم و رادیوم آمیخته اســت. میلیون ها لیتر پساب تصفیه 
نشده و آلوده این واحدها وارد صدها هکتار از مزارع مختلف 

منطقه شد. هرچند تلاش شد تا با پمپاژ آب این پساب آلوده 
به دریاچه »اینچه« بازگردانده شود اما در خوشبینانه ترین 
حالت فقط نیمی از این پســاب به دریاچه بازگردانده شد و 
بخــش زیادی از این پس آب تبخیــر و یا به دل خاک فرو 
رفت. از آن زمان بــه بعد مدیران واحدهای تولیدکننده ید 
متعهد شدند تا پساب تولیدی را به اعماق زمین تزریق و یا 
با خرید دســتگاه های مجهز فناوری روز دنیا پساب ناشی از 
فعالیت واحد خود را کم خطر کنند اما این موضوع با سرعت 
بسیار حداقلی در حال انجام است.آثار و خسارت های ناشی 
از عدم مدیریت مطلوب پساب ید، برخی اهالی منطقه را بر 
آن داشت تا نسبت به خطرات احتمالی این موضوع و سهل 
انگاری انجام شده مکاتباتی را با نهادهای اجرایی استان انجام 
دهند موضوعی که یکی از نمایندگان گلســتان در مجلس 

شورای اسلامی آن را رسانه ای کرد.
نماینده مردم غرب گلســتان در مجلس شــورای اسلامی 
به خبرنگار مهــر گفت: کاهش خطرات زیســت محیطی 
فاضلاب و پســاب صنایع ید در گلستان به تدبیر ویژه نیاز 
دارد.عبدالجلال ای ری با اشــاره بــه نامه نگاری اهالی ۲۰ 

شهر و روستای اطراف این کارخانه، افزود: مردم پیگیر حل 
معضل پساب ید هستند.وی افزود: براساس نامه مکتوب نهاد 
مربوطه پساب تولیدی در این واحدهای صنعتی پرتوزا بوده 
و ضرورت دارد برای بررسی دقیق موضوع مراکز تحقیقاتی 
ذی صلاح هر چه ســریع تر نســبت به آثار و تبعات پساب 
حاصله در منطقه بررســی های علمی را در دستور کار قرار 
دهند.وی اضافه کرد: در زمان حاضر با کمترین باد شــاهد 
وقوع ریزگرد هســتیم که از محل نشــر پساب در پیرامون 
صنایع شکل گرفته و ســبب انتقال ذرات آلوده به مناطق 

مسکونی می شود.
فرمانــدار آق قلا هم در این خصوص به خبرنگار مهر گفت: 
در حال حاضر ۴۵ لیتر بر ثانیه پســاب تولیدی در یکی از 
واحدهای تولید کننده ید گلســتان به اعماق زمین تزریق 
می شود.سلیمان هاشمی گفت: تاکنون پنج حلقه چاه برای 
تزریق پســاب به اعماق زمین توسط شرکت احداث شده و 
سایر تعهدات شرکت در این بخش در دست انجام است.وی 
گفت: به دلیل برخی اختلاف ســلیقه ها و شاخص ها ارتباط 
مطلوب بین محیط زیست و کارخانه تولیدکننده ید وجود 

ندارد که در این خصوص تذکرات لازم داده شــده اســت.
هاشــمی تاکید کرد: برای پایان دادن به موضوع پساب ید 
باید از تجربه جهانی و فناوری هایی که در کشورهای پیشرو 

در این صنعت به کار گرفته می شود استفاده کرد.
مدیرکل بازرسی گلستان هم در این خصوص گفت: شرکت 
کانسار خزر گلستان از هشت سال گذشته تذکرات لازم برای 
پساب خروجی و مسائل زیســت محیطی را دریافت کرده 
و در این راستا برای این شــرکت پرونده و آنها به پرداخت 
جریمه هم محکوم شــده اند.محمدتقی مشهدی افزود: در 
ســال گذشته سد پساب این شرکت شکسته و منجر به آن 
شــد که حجم وسیعی از پساب وارد اراضی اطراف شود که 
آلایندگی بالایی هم دارد.وی بیان کرد: دستگاه های نظارتی 
در این زمینه ورود کردند و محیط زیست هم اقداماتی داشته 
و مقرر شده است تا این شرکت پساب خود را به زمین تزریق 
کند که بر اساس طراحی اولیه، زیرساخت های این کار برای 
آنها وجود ندارد بنابراین این شــرکت مجبور شده به سراغ 

اصلاح طرح ها و نقشه ها برود.
در خصــوص آخرین وضعیت مدیریت پســاب ید موفق به 
گفتگو با مدیرکل حفاظت محیط زیست گلستان نشدیم اما 
معاون زیست انسانی محیط زیست گلستان به خبرنگار مهر 
گفت: مشکلاتی که در استحصال ید گلستان ایجاد شده در 
مدیریت کردن پساب خروجی است و در این راستا، کانسار 
خــزر اخطارهای متعدد دریافت کرده و در لیســت صنایع 

آلاینده قرار دارد.
عبدالوحید ریاضی فر ادامه داد: براســاس آخرین مکاتبه با 
کانســار خزر مقرر شده که این شرکت میزان تولید خود را 
کاهش دهد تا میزان پساب تولیدی کمتر شود و همچنین 
به دنبال رفع مشــکلات پساب خود باشــد.به گزارش مهر 
هرچند همراهی و همکاری با صنعت برای حفظ اشتغال و 
ارزآوری در دوران تحریم امری بســیار ضروری و از واجبات 
حوزه اقتصاد کشــور محسوب می شود اما این موضوع نباید 
به مستمســکی برای عــدم اجرای وظایف قانونی توســط 
نهادهای حاکمیتی و متولی نظیر محیط زیست تبدیل شود.
مرزنشینان گلستانی در شمال شهرستان آق قلا انتظار دارند 
تا پس از حدود ۱۴ ســال چالش پساب در محدوده دریاچه 

اینچه یکبار برای همیشه حل شود.

نگرانی از تشعشعات ادامه دارد

پساب پرتوزای ید  در گلستان و کاغذبازی محیط زیست
تصویب طرح های تفصیلی مشهد تا یک ماه آینده

معاون شهرسازی اداره کل راه و شهرسازی خراسان رضوی گفت: امیدواریم 
ظرف یک ماه آینده طرح های تفصیلی پهنه های مختلف مشــهد به تصویب 
برســد؛ با تمهیدات اندیشیده شــده، این موضوع محقق خواهد شد و از این 
طریق می توان بهترین فرصت را در اختیار شــهر و شهروندان قرار داد.بهاره 
بزرگمهر در جلســه کمیسیون شهرســازی و معماری شورای اسلامی شهر 
مشــهد با بیان اینکه این شــهر ســال ها فارغ از ایده و طرح های شهرسازی 
واقعی، تنها در قالب دســتورالعمل های موردی پاسخگو بود، اظهار کرد: این 
رویه یعنی تقلیل شهرســازی به سطح تراکم و تقلیل سطح تراکم به عرض 
معبر و قطعه زمین که همه این ها تهدیدات بزرگی برای توســعه شهر است.
وی با بیان اینکه این رویه آســیب های مختلفی را بــه همراه دارد که یکی 
از شــاخص ترین آن، فرآیندهای طولانی غیرشــفاف و مساله دار است، بیان 
کرد: حاکم شــدن چنین رویه ای، فارغ از نگاه های ســاختاری و دغدغه های 
شهرســازی، به توســعه پایدار شــهر لطمه می زند؛ امروز نگاه صرف به یک 
موضــوع و پلاک، بدون درنظر گرفتن ســایر جوانب، قابل پذیرش نیســت.

بزرگمهــر بــا تاکید بر لزوم تدویــن و اجرای طرح های تفصیلی در ســطح 
شهرهای استان افزود: امکان تهیه طرح های تفصیلی و بازنگری در آن پیش 
از تصویــب طرح جامع وجود ندارد؛ در واقــع تصویب و ابلاغ طرح جامع به 
معنی کلید خوردن تصویب و ابلاغ طرح های تفصیلی است.به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی شهرداری مشــهد، بزرگمهر شفاف سازی جریان پاسخگویی به 
شــهروندان، فراهم آمدن امکان توسعه شهری و پاسخگویی برای عموم را از 
مزایای اجرای طرح های تفصیلی مذکور دانست و افزود: از این پس هرزرفتن 
منابع شــهری را شــاهد نخواهیم بود و پس از ۳۰ ســال فرصت تاریخی و 

بی نظیری پیش روی شهر مشهد قرار می گیرد.

گذرنامه ها در مرز شلمچه تمدید نمی شوند
فرماندار ویژه خرمشــهر گفت: گذرنامه ها در مرز شلمچه تمدید نمی شوند 
و بــه همراه داشــتن گذرنامه معتبر برای خروج از مرز ضروری اســت. نادر 
عمیدزاده، فرماندار ویژه خرمشــهر گفت: امکان صــدور گذرنامه معتبر و یا 
تمدید آن در مرز شــلمچه وجود ندارد و همراه داشتن گذرنامه معتبر برای 
سفر به عتبات عالیات ضروری است.به گفته او تردد در پایانه مرزی شلمچه 
روان و آســان در حال انجام اســت و تا این لحظه زائران زیادی از این مرز 
به قصد ســفر به عتبات عالیات عبور کردند.فرماندار ویژه خرمشهر گفت: با 
تمام توان آماده خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی برای رفت و برگشت 

آن ها هستیم.

توضیحی درباره آلودگی ناشی از سوزاندن مواد 
نفتی در بهبهان

اداره کل حفاظت محیط زیســت خوزستان در خصوص ویدیوی منتشر شده 
در فضای مجازی مبنی بر آلودگی ناشــی از سوزاندن مواد نفتی در بهبهان 
توضیحی ارائه داد.به گزارش ایسنا، اداره کل حفاظت محیط زیست خوزستان 
در اطلاعیه ای اعلام کرد: در خصوص ویدیوی منتشر شده در فضای مجازی 
مبنی بر آلودگی ناشی از سوزاندن مواد نفتی در پالایشگاه گاز بید بلند خلیج 
فارس به اطلاع می رســاند با توجه به بررسی های به عمل آمده، سیال سوزی 
در گودال آتش مجاور شرکت پالایش گاز بیدبلند ۱ رخ داده است و ارتباطی 
با شــرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس ندارد.با توجه به وجود دو گودال 
ســوخت )گودال ســوخت گاز و گاز مایع ۱۶۰۰ و گودال ســوخت شرکت 
پالایــش گازبیدبلند ۱ در فاصله ۷۰۰ متری از یکدیگر(، بررســی های اولیه 
حکایت از سیال ســوزی در  گودال سوخت شــرکت پالایش گاز بیدبلند ۱ 
دارد.برای وصول به صحت موارد یاد شــده، مراتب از ســوی اداره کل محیط 
زیســت استان و شهرستان در دست بررســی و موارد تکمیلی اطلاع رسانی 
و ســپس پیگیری های لازم صورت پذیرفتــه و اخطاریه و پیگیری از طریق 

مراجع ذیصلاح در دستور کار این اداره کل قرار خواهد گرفت.

 کرمانشاه سال آینده 
شهرستان سبز گاز می شود

به گفته سرپرســت شرکت گاز استان کرمانشــاه، شهرستان کرمانشاه سال 
آینده به شهرســتان ســبز گازرسانی تبدیل خواهد شــد. ناصر حسینی در  
مراسم گازرسانی به روستاهای شهرســتان کرمانشاه که در روستای سامله 
برگزار شــد، با بیان اینکه در شهرســتان کرمانشــاه ۶۹۵ روستا با قابلیت 
گازرسانی داریم، گفت: از این تعداد گازرسانی به ۵۹۵ روستا انجام شده، ۶۳ 
روســتا در دست اجراست، ۲۷ روســتا در مرحله پیمان سپاری و ۱۰ روستا 
هم در مرحله طراحی اســت.وی اظهار کرد: تا نیمه اول ســال آینده پرونده 
گازرسانی به شهرستان کرمانشاه بسته می شود و کرمانشاه به شهرستان سبز 
تبدیل خواهد شد.سرپرســت شرکت گاز اســتان کرمانشاه با بیان اینکه هم 
اکنون چهار شهر شهرستان کرمانشاه گاز دارد و پوشش گاز در بخش شهری 
کرمانشاه ۱۰۰ درصد است، یادآور شد: پوشش گاز در بخش روستایی نیز با 
روســتاهایی که امروز به بهره برداری رسید به ۹۲.۲ درصد می رسد.به گفته 
حسینی، گازرسانی به این روستاهای سرفیروزآباد که شاهد افتتاح آن بودیم 
از تیرماه آغاز شــد و ظرف مدت دو ماه به بهره برداری رسید و بیش از ۴۵۰ 
خانوار از آن منتفع شــدند.وی از افتتاح گازرسانی به ۷۰ روستا و ۱۱۰ واحد 
صنعتی با ۱۴۷۰ میلیارد ریال اعتبار در هفته دولت امســال خبر داد.در این 
مراســم گازرسانی به ۲۵ روســتا و ۵۹ واحد تولیدی شهرستان کرمانشاه با 

اعتبار ۳۵۲ میلیارد ریال به بهره برداری رسید.

اخبار کوتاه

ایمنی در بازار قزوین که فارغ از جایگاه اقتصادی با فرهنگ مردمان این شهر گره 
خورده به یک حلقه مفقوده تبدیل شــده و روز به روز خطر بیشتر این بازار ۲۰۰ 
ساله را تهدید می کند.به گزارش مهر، بدون شک باید بازار قزوین را بخش مهمی 
از هویت این شــهر دانســت. این بازار با سابقه ای نزدیک به هزار سال به فرهنگ 
و هویت این شــهر گره خورده و نباید نگاه به آن صرفاً بر اساس جایگاه اقتصادی 
باشد.اما در سال های اخیر وقوع برخی حوادثی همچون افکن چاه و یا وقوع آتش 
در بازار قزوین نشــان داده خطر در بازار قزوین همچون آتش زیر خاکستر پنهان 
شــده و عدم برنامه ریزی مناسب برای رفع مشکلات زیرساختی، بازار را مستعد 
وقوع مشــکل و بحرانی سخت کرده است.ساختار پیچیده ایمنی و نبود امکانات 
مناسب برای جلوگیری و از سوی دیگر نبود متولی مشخص، ایمنی در این بازار را 

با چالش های جدی روبرو کرده است.
رحیمی یکی از کسبه بازار قزوین در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه ساختار 
بازار و کوچه بندی های ان بســیار پیچیده است، گفت: خدمات رسانی به بخشی 
از ساختمان های بازار بســیار زمان بر است و در صورت وقوع خطر باید شاهد از 
بین رفتن مال و چه بسا جان کسبه و مردم باشیم.وی با بیان اینکه برخی مسائل 
همچون مسائل میراثی اجازه مرمت و تغییر در ساختار مغازه را نمی دهد، عنوان 
کرد: باید همه مدیران اســتان برای تغییــر و بهبود وضعیت ایمنی در بازار اقدام 
کنند.این کســبه قدیمی بازار قزوین تاکید کرد: این بازار با این ساختار پیچیده 
برای چندصد ســال و یا چند دهه قبل و با جمعیتی متناسب با آن زمان ساخته 
شده بود اما افزایش جمعیت و همچنین کسبه و نبود خدمات مناسب بازار را برای 
همه خطرناک کرده است.وی عنوان کرد: تغییر در ساختار بازار نیازمند یک اقدام 
جدی است و اگر دنبال حفظ ساختار فرهنگی و اقتصادی بازار هستیم از همین 

الان باید برای آن فکری کنیم.
قدیر موســی خانی در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشاره به وضعیت ایمنی بازار 
ســنتی قزوین اظهار کرد: موضوع بازار ســنتی قزوین و وضعیت ایمنی آن یک 
مسئله پیچیده است که تنها به زمان حال و موقعیت کنونی آن مرتبط نمی شود 
بلکه بازار قزوین یک ساختار قدیمی و فرسوده دارد که روز به روز بر بار مشکلات 
آن می افزاید.رئیس ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قزوین ادامه 
داد: در سال های اخیر بار اشتغال در بازار زیادتر شده و مواد و لوازم آتش زا مانند 
مواد شیمیایی، لوازم آرایشی، فرش و البسه و … بیش از پیش در این محل جمع 
شده است و این موضوع میزان خطر و ریسک را در بازار افزایش داده است.وی با 
بیان اینکه باید توجه داشت که احتمال خطر در بناهای فرسوده بیشتر است، بیان 
کرد: در بســیاری از این بناها از تیر چوبی استفاده شده و همچنین بین ۲ مغازه 
فضایی وجود ندارد و در صورت وقوع ســانحه و یا آتش سوزی به راحتی آتش به 
مغازه دیگر نفوذ می کند.موسی خانی تصریح کرد: ساختار برق و سیم کشی های 
آن در بازار نیز ناایمن است و از سوی دیگر کسبه هم اقدامی در جهت ایمن سازی 
فضا انجام نمی دهند و بدون شک با بروز یک مشکل کوچک شاهد یک اتفاق تلخ 

خواهیم بود.
وی عنوان کرد: تراکم بالایی در بازار وجود دارد و در صورت وقوع اتفاق مدیریت 
این تراکم ســخت می شود، از سوی دیگر بیشتر مغازه ها ویترین خود را خارج از 
مغازه برپا کرده اند و ســد معبر اتفاق افتاده اســت که در صورت وقوع هر اتفاقی 
ســرعت امداد رسانی را کاهش می دهد.این مســئول با تاکید بر اینکه فشار آب 
منطقه بازار پایین اســت، یادآور شد: از طرفی تعداد شیرهای آتش نشانی هم در 
این بخش به میزان کافی نیســت و برای رفع هر دو این مشکلات و تعریض لوله 
آب و نیز تأسیس یک پایگاه جدید آتش نشانی در خیابان سعدی با فرمانداری و 
شرکت آبفای قزوین وارد مذاکره شده ایم و کارگروهی هم برای این منظور تشکیل 
شــده است.وی افزود: لازم است در ساخت و سازهای جدید نکات ایمنی کنترل 
و رعایت شود و نیز صنوف مختلفی که در بازار حضور دارند خود به نکات ایمنی 

اشراف داشته باشند. 
رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قزوین عنوان کرد: در پاساژ 
و مجتمع های تجاری یک هیئت مدیره وجود دارد که قوانین را تعریف می کنند و 
تمامی اعضای مجتمع از آن تبعیت می کنند ولی در بازار صنوف مختلفی حضور 
دارد که مدیریت کردن همه آنها کار دشــواری است، در گذشته هیئت امنا این 
موضوعات را در بازار مدیریت کرده و مســائل عمومی بازار را پیگیری می کردند و 
بهتر است هم اکنون هم این رویه ادامه داشته باشد.موسی خانی با بیان این نکته 
که آتش نشانی قزوین همواره کلاس های رایگانی را برای آموزش به اهلی بازار و 

صاحبان مشاغل برگزار می کند تصریح کرد: این کلاس ها به صورت رایگان برگزار 
می شــود ولی متأسفانه استقبال از آنها آنطور که انتظار می رود نیست.وی یادآور 
شد: برای رفع موانع و مشکلات بر سر ایمنی بازار قطعاً اداراتی نظیر آب، برق، گاز، 
سازمان میراث فرهنگی، صمت و… می توانند اثرگذار باشند.فاطمه محمدبیگی 
نماینده مردم قزوین در مجلس شورای اسلامی نیز در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار 
کرد: اســتان قزوین نیز به لحاظ برخورداری از قدمت چندین هزارساله تاریخی 
دارای بناهای قدیمی بسیاری است که خیلی از اینها مورد استفاده روزمره مردم 
است.این نماینده مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: بازار سنتی قزوین روزانه 
محل رفت و آمد عده زیادی از مردم اســت اما به واقع ایمنی در این بازار بســیار 

ضعیف است.
وی تاکید کرد: باید برای جلوگیری از اتفاقات تلخ مسئولان استانی نگاه ویژه ای 
برای ایمن سازی بخش های مختلف آن داشته باشند.راه حل مشکلات بازار بدون 
شک با ورود یک دستگاه و نهاد مرتفع نخواهد شد و نیاز است دستگاه های امدادی 
و حاکمیتی با ورود به موقع و آســیب شناسی مشکلات به دنبال رفع آن باشند.
جمعیــت بالای مردم در بازار و همچنین حجم بالای کســبه و وجود مغازه های 
ناایمــن روز به روز بر خطر در بازار افزایش می دهد و اگر امروز به فکر حل بحران 

نباشیم روزگاری جز حسرت برای ما چیز دیگری باقی نخواهد ماند.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کهگیلویه و بویراحمد 
با اشاره با تلاش هایی در زمینه کُنترل آفت برگ خوار سفید 
بلوط، گفت: واقعیت این است که تغییر خاصی ایجاد نشده 
و خسارات در حال افزایش و فراگیر شدن است.به گزارش 
ایلنا از یاسوج، سید علی معتمدی پور در بازدید سخنگوی 
کمیســیون آب و کشــاورزی مجلس از جنگل های بلوط 
این اســتان، اظهار داشت: در این ســفر آخرین تغییرات 
زندگی آفت و میزان خسارات با تیمی متخصص از سازمان 
جنگل های کشور بررسی شد اما آنچه عیان است این بوده 
که به رغم تلاش های همــکاران منابع طبیعی اما جمعیت 
این آفت )پروانه جوانه خوار( کمتر نشــد و خسارت ها در 
حال افزایش است.رئیس ســازمان جهاد کشاورزی استان 
کهگیلویه و بویراحمد افزود: اگرچه به ظاهر برخی درختان 

آسیب دیده دوباره سبز شده اند اما از آنجا که جمعیت آفت 
کمتر نشــده بنابراین این برگ هــای جدید برای بار دیگر 
خوراک لار و پروانه  برگ خوار سفید بلوط شده و جمعیت 

آفت بیشتر می شود.
وی با اشــاره به اقدامات منابع طبیعــی در مبارزه با این 
آفت و همچنین بارندگی های اخیر مونســونی، خاطرنشان 
کــرد: این عوامل در کاهش جمعیت آفت به صورت موقت 
موثر بودند اما در ســرجمع خسارت ها همچنان ادامه دارد 
و اگر فکری نشــود با سرعت بالا گســترش پیدا می کند.

معتمدی پور گفت: تعارفی نداریم که بگوییم زور اســتان 
کهگیلویه و بویراحمد به قدرت این آفت نمی رســد و باید 
این مســئله هم از حیث عملیاتی و هم اعتباری به عنوان 
یک طرح ملی تعریف شــود تا هزینه هــا و اعتبارات آن را 
دولت مُتقبل کند و بشــود کار موثری کرد.رئیس سازمان 
جهاد کشاورزی استان کهگیلویه و بویراحمد افزود: بخش 
عمــده اعتباراتی که برای مبارزه با این آفت تصویب شــد 
هنوز تخصیــص پیدا نکردند و از ســوی دیگر چون هیچ 
راهــکار قطعی برای مبارزه با این آفت وجود ندارد و تاکید 

داریم که عملا نگرانی ها از خســارات ناشــی از این آفت 
پابرجا و جدی است.وی با اشــاره به ضرورت برنامه ریزی 
کوتاه مــدت، میان مــدت و درازمدت در مبــارزه با آفت 
برگ خوار بلوط، یادآورشد: انتظار کارشناسان حذف کامل 
این آفت نیست و هدف اصلی فقط کنترل طغیان آن است 
اما با شرایط فعلی در سال آینده نیز خسارت ها زیاد خواهد 
بود.رئیس ســازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 
گفت: انتظار ما در سطح ملی این است که از حوزه تئوری 
خارج شویم و وارد فاز اجرایی و عملیاتی بر اساس آخرین 
یافته ها و بررسی های علمی شویم.معتمدی پور همچنین بر 
دایر شــدن مرکز تحقیقات بلوط کشور برای مدیریت این 
آفت و همه تهدیدات پیشــروی جنگل های این اســتان و 

زاگرس تاکید کرد.

خطر در کمین بازار ۲۰۰ ساله

ایمنی حلقه مفقوده بازار قزوین

هشدار رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کهگیلویه وبویراحمد:

برنامه های ما در زاگرس شکست خورد 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان زرندیه با اشاره 
به اینکه ســند حمام تاریخی مامونیه و کاروانســرای ورده تک برگی شد، گفت: 
اسناد تمامی بناهای تاریخی شهرستان تعیین تکلیف و تک برگی شد. زهرا رنجبر 
در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: طبق دستورالعمل های ابلاغی از سوی دولت همه 
ارگانها مکلف هستند، سند املاکی که اسناد دفترچه ای دارند را تک برگی کنند 
و ایــن رویه در اداره میراث فرهنگی شهرســتان زرندیه به اجرا درآمد.وی افزود: 
اجرای این دستورالعمل از سالهای گذشته در حوزه اسناد آثار تاریخی زرندیه آغاز 
شده بود و خوشــبختانه در سال جاری اسناد دفترچه ای دو بنای حمام تاریخی 
شــهر مامونیه، مرکز شهرستان زرندیه و کاروانســرای روستای ورده، تک برگی 

تبدیل شد و از اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان تحویل گرفته شد.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان زرندیه افزود: 
کاروانســرای تاریخی خشکرود نیز به عنوان بنای تاریخی مجهول المالک ملی در 
حوزه شهرستان زرندیه از اراضی میراث فرهنگی این شهرستان شناسایی و ضمن 
تعیین دقیق حدود اربعه، اسناد تک برگی آنها هم دریافت شد.وی این اقدامات را 
با هدف تعیین وضعیت دقیق مالکیت  بناهای تاریخی و عرصه و حریم دانست و 
افزود: وضعیت دقیق مکانی اراضی یادشده که عمدتا در سال ها و دهه های گذشته 
مورد تملک میراث فرهنگی قرار گرفته بود، نامعلوم بود.رنجبر با اشــاره به ثبت و 
صدور ســند تک برگی کاروانسرای خشــکه رود، یکی از مهمترین آثار تاریخی 
اســتان، ادامه داد:  با توجه به دســتورالعمل ها می بایست همه اسناد دفترچه ای 
مالکیت اراضی به اســناد تک برگی بدل شود؛ که در اینباره واحد حقوقی متولی 

اجرایی شــدن صدور سند مالکیت کاروانسرای خشکه رود شد.وی بیان کرد: در 
نهایت با پیگیری های به عمل آمده برای کاروانسرای مجهول المالک خشکه رود 
بنام وزارت میراث فرهنگی به نمایندگی اداره کل میراث فرهنگی اســتان، سند 
تک برگی صادر شــد.او افزود: بزرگترین مزیت این کار تثبیت مالکیت دولت بر 
اراضی این حرایم اســت که پیش از این حدود اربعه آن مشــخص نبود و با این 
اقدام امیدواریم بتوانیم در آینده برای عرصه های دیگر مجموعه های ملی و جهانی 

موجود در شهرستان اقدام حقوقی مناسبی صورت دهیم.

اسناد تمامی بناهای تاریخی زرندیه تک برگی شد

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان تهران
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک یافت آباد تهران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اراضی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی  برابر رای شماره 140160301078000577 مورخه 1401/5/10  هیات موضوع 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک یافت آباد تهران  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای  صالح مرادی فرزند حسن به شماره شناسنامه 2590 صادره از تهران در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 302/71 متر مربع در قسمتی از پلاک 1446 فرعی از2 اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش 12 تهران خریداری از مالک رسمی آقای علی زندیه   محرز گردیده 
است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد. تاریخ انتشار نوبت اول29 /1401/5 تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/6/13
12286 رئیس ثبت اسناد واملاک

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان تهران
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک یافت آباد تهران

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اراضی  ثبتی  تعیین تکلیف وضعیت  قانون  برابر رای شماره 140160301078000576 مورخه 1401/5/10  هیات موضوع 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک یافت آباد تهران  تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم طاهره رجبی فرزند تقی به شماره شناسنامه 6197 صادره از خرم دشت در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 302/71 متر مربع در قسمتی از پلاک 1446 فرعی از2 اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش 12 تهران خریداری از مالک رسمی آقای علی زندیه  محرز 
گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول29 /1401/5 تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/6/13
12285 رئیس ثبت اسناد واملاک
آگهی تغییرات شرکت سهامی خاص حمل و نقل بین المللی آریا لجستیک به شناسه ملی 10320460949 و   

شماره ثبت 395728 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1401/02/05 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : حساب سود 
و زیان و صورت وضعیت مالی را برای سال مالی 2021 میلادی )منتهی به 1400/10/10 مورد تصویب قرار گرفت . روزنامه 
مردم سالاری به عنوان روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید . موسسه حسابرسی بینا تدبیر 
بشناسه ملی 14003947088 به سمت بازرس اصلی و خانم سارا چاوشی شقاقی به شماره ملی 0079765548 به سمت 

بازرس علی البدل شرکت برای سال 2022 میلادی منتهی به )1401/10/10 ( انتخاب شدند . 
سازمان ثبت اسنادواملاک کشور اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری تهران )1375492(


